
Guldtackan är en kurs- och 
tävlingshelg där fokus ligger på 
den arbetande aussien och dess 
kapacitet som vallhund. 

Evenemanget skapades för sju år 
sedan för att samla likasinnade, 
öka kunskapen och ge möjlighet 
till kvalificerad träning samt 
ge chansen till banträning. I 
år genomfördes Guldtackan i 
Lerkulan, Skinnskatteberg. 

I år var det runt 30 personer 
som under tre dagar deltog på 
olika vis, kursdeltagare, åhörare, 
tävlingsekpiage och lyssnare på 
föreläsningen för Bitte Haag. 

Guldtackan 2018

Maja Fredriksson och Jamie 
vann årets upplaga av 

Guldtackan. Vi har ställt fem frågor 
kring deras insats.

Vad var det som gjorde att du 
anmälde Er till Guldtackan?

Detta var Jamies och mitt tredje 
år vi tävlade Guldtackan, vi ville ta 
revansch och vinna!

Under året har fokus legat på 
nötvallningen då vi jobbat på 
vårt WTCH (där vi saknat leg på 
nöt), Post Advanced nöt samt 
Vallhundsprovet på nöt. Vi var med 
andra ord i bra form och laddade!

Även om jag i år avstod att gå kurs 
så tycker jag att det är ett ypperligt 
tillfälle att gå kurs, delta som 
åhörare och testa sin träning i en 
inofficiell tävling. 

Jag tycker även det är kul att få visa 
upp vår ras både för ny publik men 
även för nya, öppna instruktörer! I 
år var det Peter Nilsson och Lena 
Eriksson som gjorde ett fantastiskt 
jobb med både nya och mer erfarna 
kursdeltagare. 

”Målmedveten träning 
med fokus på att hela 

tiden utvecklas!”

Hur har Er träning sett ut för att 
kunna starta Guldtackan?

Jag har alltid som mål att lära känna 
individen för att kunna lägga upp 
träningen på bästa sätt för oss. Inget 
kommer gratis MEN det finns så 
otroligt mycket kunskap tillgänglig 
som hjälpt oss framåt på vår 
resa. Kurser, privatlektioner, varit 
åhörare, publik eller skrivare på 
tävlingar, Facebookforum, filmklipp 
och såklart vänner att bolla idéer 
med men även att engagera sig 
själv i att hjälpa andras hundar.

Jag bygger sällan upp och tränar 
på banor utan jobbar mer för att 
momenten ska sitta, inte bara Maja Fredriksson och Jamie under Guldtackans valltävling. 

Vad tyckte du om tävlingen och de 
moment som den innehöll?

Jag tycker att det blev en väldigt 
lyckad dag med en bra gemenskap 
med både tävlande och publik, två 
olika tävlingsklasser, fikaförsäljning, 
loppis och det traditionella lotteriet! 

Sedan tycker jag att det är väldigt 
roligt att många tar chansen att 
följa med runt på banvandringen 
och även tar del av domarens 
offentliga genomgång av varje 
tävingsekipage. Det ger en extra 
inblick i hur tävlingen bedöms och 
de olika ekipagens svagheter och 
styrkor. 

De moment som Guldtackan 
innehåller är för mig delar som jag 
använder hemma med mina egna 
djur. 

Det jag har tyckt varit roligt är att 
banorna från år till år har innehållit 

Maja Fredriksson och Sugarwind’s Black Diamond, vinnare Guldtackan 2018

hemma utan även på nya platser 
med nya djur och okända drag. 
Jag tränar mer övergångar mellan 
moment för att se att det fungerar, 
t.ex. från flankering till fösning. 
Sista veckan inför tävling försöker 

Vad är Du mest nöjd med och vad 
behöver Ni träna mera på?

Mest nöjd är jag  nog över 
framdrivningen, fösningssträckorna 
och både tratten och fållan/
transporten. Hon tog tag i djuren 
lugnt men bestämt utan att stressa 
upp! 

Något vi behöver träna mer på är 
framförallt att kunna släppa helt 

Om du skulle sammanfatta hela 
helgen med ett par ord, vad skulle 
det bli? 

Gemenskap! Jag ser ett ökande 
intresse för rasen som vallhund, det 
gör mig varm i hjärtat!

Jag vill även passa på att 
gratulera mina fantastiskt duktiga 
medtävlande, Linda Idås (2:a), 
Susanna Skoglund (3:a och 5:a) 
samt Sanna Friberg (4:a). I år var vi 
inte så många som tävlade men jag 
övertygad om att deltagarantalet 
kommer att öka i framtiden!

jag jobba mer på lyhördheten än 
vad jag gör i det vardagliga arbetet 
med djuren. Jag lägger också mycket 
större vikt vid att få till bra träning 
som bygger självförtroende, även 
om det är fokus på våra svårigheter. 

liknande moment men att de varit 
sammansatt på lite olika sätt! Det 
kanske är agilitymänniskan i mig, 
men det är en utmaning som jag 
gillar, att på plats planera bästa 
sättet för mig och min hund att ta 
oss an tävlingen!  

”Tävlingen innehåller 
delar som jag behöver 

hemma i det vardagliga 
arbetet med mina djur.”

på flanken, det såg man tydligt vid 
delningen. Här blir hon också lite 
stressad och samarbetar inte riktigt. 

De två sista momenten, Delning och 
fålla/transport blev verkligen de 
avgörande momenten i tävlingen.



Lammungens prispall - 1:a Susanna Skoglund och Miles - 2:a Mattias Keijsner och Dizel - 3:a Mikaela Käll Rodin och Villi.

Domaren Peter Nilsson med Linda Idås och Beth som fick domarens utmärkelse.

Varför anmälde du till Lammungen?

Det är inte direkt gott om inofficiella 
träningstävlingar på låg nivå inom 
vallning och jag tänkte att de där 
klarar vi av. 

Jag gillar att ha något att träna 
för och få lite kvitto på vår nivå. 
Dessutom är det väldigt nyttigt att 
få banträning och bli bedömd på 
riktigt. Alltid lär man sig något.

Hur har Er träning sett ut för att 
kunna starta Lammungen?

Miles är i huvudsak tränad i vallning 
sedan ca 1 års ålder. Jag tränar alltid 
mina hundar i grundmomenten, 
hämta, driva, fösa, dela, fålla in, 
fålla ut. Aldrig specifikt för tävling 
utan för att fungera som vallhund. 
Så vi har inte tränat något specifikt 

Susanna Skoglund och Miles 
vann den första upplagan av 

Lammungen, en lite kortare banan 
för oerfarna tävlingsekipage.

”Vi tränade inte specifikt 
för Lammungen utan 

fokuserar på grunderna”

för just Lammungen utan använde 
de kunskaper han redan kunde.

Vad tyckte du om Lammungen och 
de moment som den innehöll?

Lammungens moment var enkla 
och det fanns en hel del valfrihet så 
vi kunde lösa dem på det sätt vi var 
mest bekväma med, jag och min 
hund. Det tycker jag är skönt!

Vad är Du mest nöjd med och vad 
behöver Ni träna mera på?

Jag får nog vara mest nöjd 
med helheten, att vi klarade av 
uppgifterna. Däremot behöver vi 
träna vidare på allt!

Jag vill ta tillfälle i akt att gratulera 
Linda Idås med Beth som i år fick 
domarens utmärkelse! 


